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Fotbalul românesc trăiește, grație 
calificării echipei naționale la Turneul 
final al Campionatului European, în 
primul rând, o primăvară frumoasă, de o 
intensitate aparte.

La tensiunea și mizele, în sensul cel mai 
pozitiv cu putință, remarcate în această 
perioadă, contribuie din plin și Superliga 
României, ajunsă acum destul de aproape 
de sfârșitul sezonului, dar încă departe de 
concluzii, ceea ce e foarte bine, în tot ceea 
ce privește suspansul care există, atât în 
clasamentul play-off-ului, cât și în cel al 
play-out-ului. Sigur că da, FCSB a luat o 
importantă opțiune în ceea ce înseamnă 
un nou titlu de campioană, dar mai e 
mult până departe, știți cum se zice. 
Încă șapte etape, 21 de puncte, jucând 
meciuri extrem de disputate, cu echipe 
ca Rapid, Universitatea Craiova, CFR Cluj, 
Farul Constanța și SEPSI OSK Sfântu 

Gheorghe, care mai au multe de spus în 
această ediție de play-off. Așadar, totul e 
în continuă desfășurare…

Bineînțeles, și Cupa României, ajunsă 
acum la faza semifinalelor, în care s-au 
calificat, absolut meritat,  FC Voluntari, 
Oțelul Galați, Universitatea Cluj și echipa 
de Liga a doua, Corvinul Hunedoara, 
are darul, ca o competiție a surprizelor 
ce este, să ofere fanilor o cantitate 
însemnată de emoție, adrenalină și 
suspans. Trei echipe din play-out și nici 
măcar una din rândul favoritelor, vă rog să 
citiți play-off!, asta reprezintă realmente 
o provocare pentru cea mai populară 
întrecere internă. Și în acest caz, mai e 
(destul de) mult până departe, adică până 
vom afla noua laureată a Cupei României! 
Deocamdată, vom avea, în doar câteva 
zile, semifinalele, după programul 
Corvinul Hunedoara-FC Voluntari și Oțelul 
Galați-Universitatea Cluj.

Practic, lunile acestea, aprilie și mai, 
atât pe plan intern, cât și în întrecerile 
continentale, dețin răspunsuri pentru 
toată gama de semne de întrebare. Mai 
mari sau mai mici. Cine va fi campioana 
sezonului 2023-2034? Dar câștigătoarea 
Cupei României? Ce echipe vor merge în 
Cupele Europene? Dar care sunt echipele 
ce vor retrograda? Care vor fi la “baraj”?

O mulțime de incertitudini care fac 
însă foarte bine fotbalului românesc. Și, 
mă văd nevoit să mă repet, chiar echipei 
naționale, care va avea, în competițiile 
interne de care am amintit, o foarte bună  
arie de selecție și, sper, de confirmare a 
valorii acestora.

Vom consemna (și) aici tot ceea ce se 
va întâmpla. Când vom afla răspunsul la 
toate aceste întrebări.
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Liga Profesionistă de Fotbal prezintă la finalul fiecărei runde cel mai bun unsprezece.
Iată cum arată echipa ideală a etapei a treia din play-off şi play-out:

PORTAR

FUNDAŞI

MIJLOCAŞI

ATACANŢI

ANTRENORUL ETAPEI

Danylo Kucher

Cristian Manea Ibrahima Conte 

Răzvan Tănasă Daniel Bîrligea

Florin Pîrvu 

Ciprian Deac Adrian Şut

Florinel Coman

Vadim Raţă

Siyabonga Ngezana Naser Aliji 

UTA ARAD

CFR 1907 CLUJ UTA ARAD

OŢELUL CFR 1907 CLUJ

FC VOLUNTARI

CFR 1907 CLUJ FCSB

FCSB

FC VOLUNTARI

FCSB FC VOLUNTARI

Intervenţiile lui au contribuit din plin la 
succesul reuşit de arădeni, care i-a urcat 

pe prima poziţie în play-out.

Şi-a trecut numele pe tabelă în cea mai 
spectaculoasă victorie reuşită de CFR pe 

teren advers în acest sezon.

A marcat în premieră pe prima scenă 
din România, golul său fiind unul de trei 

puncte.

Introdus la mijlocul reprizei secunde, a 
marcat în prelungiri un gol frumos, care i-a 

adus Oţelului a treia victorie la rând.

Probabil, cel mai bun meci din carieră în 
SuperLigă. A reuşit o triplă şi a ajuns la 11 

goluri în campionatul actual.

A pregătit excelent duelul cu fosta sa echipă. La final, s-a 
bucurat de o victorie extrem de importantă în lupta pentru 

atingerea obiectivului.

Rămâne jucătorul care trage echipa după el 
în momentele dificile. Astfel, după inssucesul 
din cupă, şi-a mobilizat colegii, iar rezultatul a 
fost unul spectaculos, 4-1 în Giuleşti, meci în 

care a oferit două pase decisive.

Imperial la centrul centrul terenului. Şi-a 
dominat adversarii cu autoritate. Prinde 

pentru a şasea oară "Echpa etapei".

Atitudine de lider! A marcat a 16-a oară 
în ediţia în curs, fiind lider în clasamentul 

golgheterilor.

Mijlocaşul moldovean a contribuit la 
succesul echipei sale cu un gol şi o pasă 

decisivă.

O evoluţie perfectă! Indiscutabil, este unul 
dintre cei mai buni fundaşi centrali din 

campionatul României.

A dominat flancul stâng. A oferit pasa 
decisivă la primul gol macat de ilfoveni.

FEATURE

SUPERLIGA           
Echipa etapei a 3-a play off-out
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1 Munti, te gândeai 
acum trei ani și 
jumătate, când 

ai revenit la Oțelul, 
că vei avea parte de 
succesul despre care 
vorbește toată lumea? 
Nu e la îndemâna oricui 
să reușească două 
promovări succesive 
și, în primul sezon de 
SuperLigă, să aibă 
perspective atât de 
frumoase. 

Se știe, căci am anunțat 
oficial la revenirea pe 
banca echipei cu care 
acum treisprezece ani 
câștigam două trofee 

importante, singurele din 
zona Moldovei, că nu voiam 
doar să am un loc de 
muncă, un loc de unde să 
mă întorc acasă. Făcusem 
performanță cu acest club, 
mă durea că suporterii 
Oțelului sperau în zadar în 
Liga a 3-a. Cu tot respectul 
pentru alți adversari din 
acel eșalon, dar Galațiul 
avea și are tradiție la cel 
mai înalt nivel al fotbalului 
românesc. Acest brand 
a jucat în grupele UEFA 
Champions League și nu 
s-a făcut de râs, fiind în 
toate meciurile la bătaie cu 
adversari ca Manchester 
United, Benfica sau Basel ...

2 Așadar, de la 
Manchester 
coborai la nivelul 

celui de-al treilea eșalon 
fotbalistic. Și aveai o 
misiune foarte dificilă. 
Repetăm, credeai, sperai?

Categoric, știam la ce 
muncă mă înham, știam 
care sunt perspectivele și 
mi se părea ireal că Oțelul 
se chinuie acolo și că nu 
poate să ajungă măcar în 
Liga a doua. Am trecut la 
treabă din prima zi și a fost 
mult de muncă, deoarece 
clubul. care fusese readus 
în fenomen de suporteri 
în 2016, încă suferea și 

Revenit la Galați, acasă, așa cum îi spune el, cel mai selecționat român all-time trăiește 
încă o perioadă de glorie după ce, în 2011, a cucerit Campionatul și Supercupa României. 
Preferă să nu se gândească la posibilitatea de a cuceri încă un trofeu în acest an. De fapt, 
el preferă să fie Dorinel Munteanu.

INTERVIU

Interviu cu Dorinel Munteanu                  
(antrenor Oțelul Galați)
  realizat de Dănuț Lungu și Octavian Țopa
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din punct de vedere 
organizatoric. Entuziasmul 
era mare, așa cum știam 
eu Oțelul de fiecare dată, 
însă lipseau acele mici 
detalii care trebuiau 
rezolvate. De aceea am și 
anunțat, la prezentarea 
oficială, că proiectul 
meu pe trei ani vizează 
promovarea în SuperLigă.

3 Și s-a rezolvat mai 
devreme, în doi 
ani. Carevasăzică, 

dacă ați fi irosit anul 
trecut promovarea, tot 
ați fi fost în grafic? Totuși, 
cum ar fi cântărit un 
eventual neajuns, ratarea 
la mustață a revenirii 
Oțelul pe prima scenă, ar 
fi fost considerat un eșec?

Câtă vreme eu anunțasem 
că proiectul de revenire în 
prima ligă se întinde pe 
trei ani, n-ar fi fost un eșec, 
însă nerăbdarea era mare. 
Stadionul s-a umplut de la 
primele meciuri, așteptările 
crescuseră foarte repede, 
lumea își dorea cât mai 
curând să ne vadă în 

marile lupte cu CFR, FCSB, 
Craiova și cu celelalte forțe 
ale fotbalului nostru. Să știi 
că n-a fost ușor, mai ales că 
lotul de jucători cu care am 
format echipa de Liga a 3-a 
a cam rămas același și în 
eșalonul al doilea, evident, 
cu câteva îmbunătățiri. 
Oricum, gândisem acea 
echipă pentru o promovare 
fără probleme la matineu, 
cum se spune, și care să 
se poată bate din primul 
an pentru a reveni în 
SuperLigă. Pe de altă parte, 
dacă ar fi să judecăm 
la rece, orice ratare a 
promovării ar fi un eșec, o 
nerealizare care poate să 
pună presiune. Băieții au 
resimțit un soi de presiune, 
era greu să treci de la 
meciuri doar din regiunea 
Moldovei la dueluri tari 
cu CSA Steaua, Iașul sau 
Dinamo, căci am nimerit 
exact sezonul în care cei 
din Ștefan cel Mare au 
retrogradat.

4 De ce Oțelul, de ce 
Galați? Bănuim 
că au fost și alte 

oferte în acea perioadă 
în care ți s-a propus 
revenirea.

Discuții au fost tot timpul, 
proiecte mi s-au mai 
prezentat. Voiam să iau 
de jos o echipă, iar la 
Oțelul cunoscusem cele 
mai mari performanțe 
din cariera de antrenor. 
Sunt legat sufletește de 
oraș, soția mea, care mă 
și ajută enorm la club, 
este de aici, din Galați, 
oamenii mă opreau pe 
stradă, voiau o poză sau 
un autograf și mă întrebau 
de ce nu revin acasă. Căci 
Galațiul devenise casa 
mea. Îți dai seama că 
nu este ușor să simți un 
asemenea entuziasm și să 
rămâi indiferent, cu toate 
că meseria de antrenor 
nu are granițe. Suntem 
profesioniști și, acolo unde 
suntem doriți, trebuie să 
facem lucrurile să meargă. 
M-a încântat posibilitatea 
de a lucra iarăși aici, la 
Galați, m-a și motivat 
faptul că Oțelul își căuta 
strălucirea de altădată. 
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5 Cu alte cuvinte, ai 
ales să redevii cel 
mai iubit dintre 

gălățeni...

(Zâmbește) Mulțumesc, 
dar să știți că este meritul 
acestor suporteri minunați. 
Fanatismul lor, pasiunea 
pe care o demonstrează 
de fiecare dată pe stadion 
le dau și jucătorilor 
imboldul de a-și depăși 
limitele omenești. Dar este 
adevărat că mă simt iubit 
la Galați și mă bucur că 
împreună putem să facem 
lucruri frumoase pentru 
oraș, pentru toți cei care țin 
cu Oțelul. 

6 Care este secretul 
succesului 
lui Dorinel 

Munteanu? Sau, mai bine 
zis, al echipelor antrenate 
de tine?

Nu există neapărat un 
secret, există o rețetă pe 

care eu mi-am însușit-o 
de când am devenit 
antrenor principal: muncă 
și iar muncă. Organizare 
de joc, determinarea 
jucătorilor, toate acestea 
având la bază o pregătire 
fizică ireproșabilă. Cu toții 
putem greși, însă este 
important să o facem 
cât mai rar. Astfel, apar 
rezultatele. Nu sunt lucruri 
întâmplătoare, dar eu nu 
am pretenția că acesta e 
secretul succesului. Nu 
dau lecții nimănui, este 
propria viziune pe care, 
bineînțeles, încerc mereu 
să o îmbunătățesc.  

7 Dorinel, cinstit, 
acum când mai 
este puțin din 

play-out-ul SuperLigii, cât 
de mult te gândești că 
Oțelul ar putea câștiga 
un nou trofeu? Sunteți 
în semifinalele Cupei 
României ...

Apropo de play-out, 
consider că am fost 
aproape de a ne atinge 
un alt obiectiv stabilit la 
începutul sezonului, și 
anume intrarea în play-off. 
Ne-a lipsit foarte puțin, 
poate faptul că am pierdut 
prea ușor pe teren propriu 
câteva puncte. Cred că 
și lipsa de experiență la 
nivelul primului eșalon 
a contat, dar ne rămân 
celelalte meciuri oficiale pe 
care trebuie să le câștigăm. 
Cupa? Este o șansă, trebuie 
să recunoaștem, însă mai 
este mult până atunci. Ca 
să câștigi o finală de Cupă, 
trebuie să te și califici acolo. 
Nu vom avea meci ușor cu 
U Cluj, la fel cum și celelalte 
jocuri sunt importante. Nu 
vreau să picăm în diverse 
capcane, să visăm prea 
mult! Suntem Oțelul și 
trebuie să fim mereu cu 
picioarele pe pământ. Atât 
și nimic mai mult.

Dorinel Munteanu 
CARTE DE VIZITĂ

Antrenor principal, revenit la Oțelul Galați în vara anului 2021.
Născut la Grădinari (Caraș-Severin), pe 25 iunie 1968.
A jucat la CSM Reșița, FC Olt, Inter Sibiu, Dinamo București, Cercle 
Bruges, FC Koln, Wolfsburg, Steaua București, CFR Cluj, FC Argeș, 
FC Vaslui și U Cluj.
Ca jucător, a cucerit Campionatul, Cupa României și Supercupa 
României.
A jucat în echipa națională a României, devenind cel mai 
selecționat român din toate timpurile (134 de prezențe / 16 goluri).
Și-a început cariera de antrenor principal în 2005, pe banca echipei 
CFR Cluj, unde activa și ca jucător, continuând apoi la FC Argeș, FC 
Vaslui, Steaua București, U Cluj, Oțelul Galați, Dinamo București, 
Mordovia Saransk, Kuban Krasnodar, Gabala, Astra Giurgiu, Zakho 
FC și CSM Reşiţa.
A fost antrenor principal la Oțelul Galați și în perioada 2009-2012, 
reușind în 2011 să câștige campionatul și Supercupa României.
În 2011, Oțelul a jucat în UEFA Champions League, într-o grupă cu 
Manchester United, Benfica Lisabona și FC Basel.
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...Mai multe tata nu spunea. Doar, în toţi 
anii ăia, când am mers la Plosca, tabloul 
bunicilor mei, pe care nu i-am cunoscut 
vreodată, lumina camera a bună, de la 
stradă, în care dormeam. Ea semăna cu 
Ornella Mutti, iar el cu Victor Rebengiuc 
din „Moromeţii”. Tata nu plângea 
niciodată când se uita la ei. Niciodată. Dar 
niciodată nu i-a privit fără să mă ţină de 
mână.

...La Craiova am mers la prietenul 
lui, Deliu, colegul lui de facultate de la 
Timişoara. Era antrenor atunci, în vara 
aia, la tineret, cred. Mama se dusese pe 
la Mercur, să se uite la ceva prin magazin. 
Tata mă avea pe mine de mână şi ziarul 
„Înainte” în mâna cealaltă. Constantin 
Deliu, colegul lui, i-a spus multe, ce-
au vorbit ei, dar ţin minte că tata a fost 
sceptic privind rămânerea lui Dobrin la 
echipă. „George, se antrenează deja cu 
Nelu Oblemenco. Şi cu Ţarălungă, cu 
Balaci al tău, de la Bistreţ, ştii că e de la 
Bistreţ ăsta blondu’, nu?” „Ştiu, are 17 ani, 
e de-o seamă cu fii-mea...” Cu soră-mea, 
adică. „Dar să vezi ce portar am luat, 

George... de pe la Satu Mare. Lung. Băi, 
George, cum îi zice, ştii care e poanta, 
cum îi zice, aşa şi e! Are doi metri!” „Şi câţi 
ani are?” „E copil, e elev, optişpe are, adică 
zic că n-are nici optişpe, face la toamnă, 
cred!”

...Atunci, în vara aia am auzit eu de cel 
mai mare portar al României pe care l-am 
văzut vreodată. Silviu Lung. Lung.

... La înmormântarea profesorului 
Stroe, în aprilie 2014, Lung mi-a spus că 
Magistrul, când venise să-l ia, atunci, în 
vara aia, în ’74, de la Carei şi să-l ducă la 
Craiova, dormise la ei. „Mama l-a culcat în 
camera cea bună în vara aia, în ’74, între 
perine. Aveam perine de-alea mari, mari... 
Doamna Lung, a zis Profesorul, cum să 
plece, doamnă, băiatu’ de aici, vă înţeleg 
că vreţi să-l mai ţineţi... între pernele astea 
aş sta şi eu, o viaţă aş sta... Mama i-a zis că 
de-aia am crescut aşa înalt. De-atunci, de 
câte ori a venit pe la noi, domnu’ Marius, 
că a mai venit în toţi anii ăştia, mereu 
acolo îl culcam, între pernele-alea mari...”

Silviu Lung are barbă, se vede că ţine 
doliu. Profesorul care i-a schimbat viaţa 
plecase şi Lung îşi amintea Începutul, 
încercând să pareze Sfârşitul poveştii. 
„În vara aia, după primul titlu, în ’74, nu 
doar că venise Dobrin, păcat că n-a putut 
Craiova să-l ţină, dar tot atunci veniseră şi 
Cami, avea doar 16 ani, şi Zoli Crişan. El era 
mai mare, 20 de ani. Vorbeam ungureşte 
cu el...”

Atunci, în vara în care aflasem despre el, 
a şi debutat, în august, într-un 1-0 cu Poli 
Timişoara. Când s-a retras, în ’93, după 19 
ani, eram în tribune, deja ziarist, conştient 
că el, numărul 1, primul întotdeauna, 
pleca de pe teren ultimul. Ultimul dintre 
toţi. El a făcut trecerea de la Maxima 
care fusese (îi rezistase încă zece ani!) la 
maxima care devenise. De la alura lui de 
cocostârc la literele cu care îmi începeam 
toate caietele dictando şi toate nopţile, 

CRONICĂ

În poartă, Silviu Lung (II)
  realizată de Marius Mitran
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încercând să uit că nu mai sunt cum au 
fost: L-U-N-G. Apoi liniuţă, Negrilă, virgulă, 
Tilihoi, virgulă, Ştefănescu...

...După ce tata s-a văzut atunci cu Deliu, 
care luase şi el titlul, la tineret-speranţe, 
am plecat la Herculane. Cum am intrat în 
orăşel, am făcut poze, plimbându-ne toţi 
trei prin centru. Într-o fotografie, pe care 
am înrămat-o şi e singura la care mă uit zi 
de zi, e pe bibliotecă, eu sunt călare pe un 
urs împăiat, mama e cu ochelarii de soare 
ăia italieneşti. Îmi era rău, ţin minte. Mă 
durea stomacul. Şi mama a zis: „Hai, sus, 
urcă-te aici, să fii ca Lungu ăla cu care mi-
aţi împuiat capul tot drumul!”

...Anii, cei 19, care au urmat, am fost 
fanul lui Lung. Îi ţineam pumnii să nu 
greşească şi nu greşea. Să apere şi apăra. 
„Someone to watch over me”. Să apere 
şi ne apăra. El şi Cămătaru dacă erau, era 
greu să ne bată cineva. După ce l-am 
cunoscut, am vrut de fiecare dată să-i 
spun că am trăit toţi anii cu gândul că 
doar el ne putea salva de unul singur. 
El era în luntrea aia care te trecea apa şi 
te salva. Paradele de la Florenţa, unde 
ne prăbuşiserăm, apoi reflexul de la 
Bordeaux, la „capul” scos de sub bară al lui 
Memmering, parcă. La şuturile lui Specht 
ori Trésor. La pătrunderea lui Lacombe, 
la voleul lui Tigana ori la „torpila” lui 
Giresse. La lovitura liberă a aceluiaşi 
Memmering. Parade, plonjoane disperate, 
viaţa Craiovei în palmele lui. În cabrarea 
aceea pe genunchi, de unde pleca toată 

forţa apărării noastre. Şi scăpam!... Apoi 
luntrea care te trecea uşor din nou spre 
viaţă... Silviu Lung. Păsărilă. Sufletul unei 
neînduplecări genetice. „Ştiţi cine trăgea 
cel mai tare, domnu’ Marius? Nu, nici la 
Bordeaux, nici la Fiorentina nu era, nici de 
la Milan, când am jucat cu Steaua finala 
Cupei Campionilor, nici de la Benfica, la 
Lisabona, poate la meciul vieţii. Nici în 
optzeci de meciuri, aproape, la naţională... 
Nici la Mondialul din Italia, nici la Euro, 
în ’84, când am fost ales cel mai bun 
fotbalist român.” „Chiar aşa a fost: cel mai 
bun, domnule Lung, cum zicea Profesorul 
Stroe, aţi fost cel mai bun! Deci nu era de 
la Benfica, de la Milan ori de la Steaua?...” 
„Era Păunescu. Adrian Păunescu, cel mai 
tare şut pe care l-am simţit vreodată!” 
„Deci tot oltenii dădeau cel mai tare!” „Da, 
dar pe-ai noştri nu-i pun la socoteală!”

...La ţară, când mă întorceam, şi după 
ce ai mei n-au mai fost să meargă cu 
mine, tuşa Lotica mă întreba, încă mă 
mai întreba dacă mai ţin minte că odată, 
când am venit cu tata şi cu mama, am 
aflat de portarul ăla mare al Craiovei. 
„Lung. De Lung, tuşă.” „Da. Lung, mamă. 
Şi cum îi mai zicea?” „Îi zice şi acum: Silviu. 
Silviu Lung.” „Aşa. Silvu.” Aşa, „Silvu” i-au 
zis mereu la Bistreţ. Silvică i-am zis noi, 
ceilalţi. Pentru că atunci când ne era greu, 
ne salva şi cu luntrea aia liniştită a lui, ca şi 
fruntea, ca şi palmele uriaşe, ne trecea în 
linişte, între pernele alea mari, de-acasă...
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